
ZÁPIS 

z porady Katedry filozofie konané dne 23. 6. 2022 v Damnicích 

 

 
 

Přítomni: doc. Bělohrad, doc. Brázda, dr. Jastrzembská,  prof. Krob, dr. Petrželka, doc. Picha, 

prof. Raclavský, doc. Špelda, Mgr. Urubková 

 

Omluveni: dr. Baran, prof. Lužný, doc. Niederle, doc. Mácha, doc. Pichová, dr. Vojta 

 

 

 

1. Mezioborová konference a monotematické číslo časopisu: 

• Proběhla debata o termínu a délce konání konference – navrhnutý termín 2. polovina 

ledna 2023, dvoudenní konference, pracovní název Duch ve stroji → spolupráce s VUT 

• Rozeslat pozvánky, nabídka pro studenty doktorské i magisterské → možnost vytvořit 

výběrový kurz (jiný kód než PHV) 

• Vybrané příspěvky mohou být publikovány v časopisu Studia philosophica nebo Pro-

Fil 

 

2. Oborová rada doktorského programu Filozofie: 

• Předseda: prof. Raclavský – projde individuálně s doktorskými studenty, co musí splnit 

do konce jejich studia, u starých oborů totiž chybí kontrolní šablona, musí se tedy 

individuálně sestavit plán – termín: do konce září 

 

3. Studenti doktorského studia a jejich program: 

• Návrh na pravidelné poloformální setkání nejen pro školitele a studenty, kde se bude 

rozebírat, co kdo od posledního setkání udělal, frekvence – nejprve 3x za semestr, tj. 1x 

za měsíc, poté se frekvence může zvýšit 

• Doc. Picha navrhl otevřít setkání i jiným ústavům 

• Setkání by mělo být povinné → nemusí to být předmět, ale účast by měla být 

vyžadována pro prezenční doktorské studenty → ohlásit tuto povinnost na začátku 

• Přijímání do doktorského studia na základně výběrového řízení – vypsat témata pro 

disertační práce (do konce září) a studenti se budou přihlašovat ke konkrétnímu tématu 

 

4. Finanční situace na katedře: 

• Proběhla debata o rozpočtu, situaci okolo prof. Máchy a grantech 

 

5. Navyšování počtu studentů: 

• Záměr navyšovat počet studentů bude znamenat více vypisovaných témat a více 

závěrečných prací 

• Dr. Jastrzembská uvedla, že u Učitelství ZSV se možná do budoucna nebude muset 

odevzdávat závěrečná práce, ale portfolio učitele 

 

6. Státní závěrečné zkoušky: 

• U nových Bc programů proběhl 1. běh nové podoby SZZ (celkem 6 studentů – 2 

studenti neuspěli, 4 uspěli) – zhodnocení: vše proběhlo bez technických a jiných 

problémů, všechno koncepčně funguje 



• Možné navýšení počtu otázek u povinných kurzů ze 3 na 5 pro únorový termín SZZ – 

proběhla debata 

• Doc. Picha doporučil zpětně zhodnotit sadu otázek a případně upravit 

• Do budoucna by mohla zůstat rozprava jen u studentů se známkou F a body 48-49,  

u kterých by mohlo dojít ke změně známky na E při doptání se 

• Pro zářijový termín SZZ vše zůstane tak, jak to proběhlo v červnu 

 

7. Časopisy Studia philosophica a Pro-Fil: 

• SPh – Munipress už nebude zajišťovat vydávání papírové formy – dále bude už jen 

digitální verze, tzn. že budeme mít dva časopisy digitální  → možnost tematického 

vymezení a odlišení  → debata nad budoucností SPh – zůstane odborných časopisem, 

nebo se z něj stane odlehčenější/esejistický filozofický magazín?  

o Dr. Petrželka požádal, aby mu ostatní členové katedry zasílali texty libovolného 

rozsahu (recenze, esej) jednou nebo dvakrát ročně (doc. Brázda, dr. 

Jastrzembská, prof. Raclavský, doc. Picha a doc. Bělohrad přislíbili zaslání 

příspěvku).   

o Doc. Picha navrhl vytvoření blogu, ze kterého by se pak výběr příspěvků mohl 

vydat dvakrát ročně, na blogu by se mohl věnovat prostor i technickým  

a administrativním záležitostem, dále pak aktuálním tématům a diskuzím (jen 

pro přihlášené), blog by se mohl jmenovat jinak a časopis SPh by pak mohl 

převzít některé příspěvky 

o Doc. Bělohrad zmínil malou propagaci časopisů a navrhl její zlepšení na 

webových stránkách katedry 

o Dr. Petrželka by si přál zachovat formu časopisu SPh (2x-3x za rok) a navrhl 

vydávat rozpracované témata z blogu 

• Pro-Fil – zvažuje se přejít pouze na anglickou verzi, což by zjednodušilo údržbu, 

zatraktivnilo časopis pro zahraniční přispěvatele, ale je zde riziko, že by nepřišel žádný 

příspěvek, protože publikují hlavně lidé z československého prostředí → proběhla 

rozprava  → může se zvolit prostupný krok – preferujeme anglické texty a za rok za 

dva se přitvrdí 

 

8. Debatní seminář: 

• Záměr: rozšířit debatní kompetence studentů 

• Jednalo by se o výběrový kurz, poté co studenti absolvují Argumentaci 

• Otázky k řešení: Bude kurz zařazen do státnicového testu? Bude mít kód PHV nebo 

jiný? 

• Rozprava nad podobou kurzu a informování členů katedry o tomto záměru 

 

9. PR akce – Choďte na přednášky: 

• Doc. Picha uvedl, že studenti, kteří chodí na přednášky osobně, mají až 5x větší šanci, 

že projdou testem napoprvé, než studenti, kteří se spoléhají jen na materiály a nahrávky 

• Možnost natočit promo videa, pozvánky na přednášky 

• Upoutávky mohou být také součástí blogu 

 

 

 

 

 

Zapsala: Mgr. Kateřina Urubková  Schválil: prof. PhDr. Josef Krob, CSc. 


